
Protokół  
XXXIX Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 07 marca 2018r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Jacek Walkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Monika Nowicka – Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
Wojciech Jaworski – Kierownik PZLR Sano w Nagradowicach 
Ryszard Pomin – Prezes Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Kleszczewie. 

Przewodniczący poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na dodaniu punktu 12 tj.: „Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości położonej w miejscowości Kleszczewo”. Kolejne punkty 
porządku zostają odpowiednio przenumerowane.    
 



Pani  Sekretarz wyjaśniła, że uchwała dotyczy 2 działek w miejscowości Kleszczewoo 
pow. 27m2 . Działki będą sprzedane w trybie ograniczonym na rzecz Enei pod budowę stacji 
transformatorowej. 

Radni przyjęli propozycję zmian w porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Działalność służby zdrowia na terenie gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej część działki nr 438/3 położonej w 
miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kleszczewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2018r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r. 
10. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2018-2040. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018- 2021. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

w miejscowości Kleszczewo 
13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 
 

Ad. 2 porządku posiedzenia 
Radni nie zgłosili interpelacji. 

Ad. 3 porządku posiedzenia 
Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 

uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z XXXVIII Sesji. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 11 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 



Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Pan Jaworski przedstawił informacje na temat kierowanej przez niego placówki oraz zmian 
jakie zaszły w 2017r.   
Jeden z lekarzy uzyskał specjalizację z chorób wewnętrznych, zrezygnowano z kontraktu pielęgniarki 
środowiskowej, której obowiązki przejął podmiot niezależny, prowadzący własną działalność. 
W przychodni przyjmował specjalista medycyny rodzinnej, lekarz chorób wewnętrznych, lekarz 
pediatra.  
Średni personel medyczny to pielęgniarki praktyki z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, 
położna POZ.  
Na koniec grudnia 2017r. w przychodni zdeklarowanych było 2956 pacjentów, w tym 638 dzieci.  

Udzielono 8544 porad medycznych osobom dorosłym oraz 2205 porad dzieciom.  
W 2017r. zlecono 10247 badań laboratoryjnych, 307 badań RTG oraz 317 badań USG łącznie 
na kwotę 60.910,00 zł. 
Pomoc doraźna realizowana jest przez przychodnię Multi - Medic w Swarzędzu przy ul. 
Cieszkowskiego 100/102. 
Pan Jaworski poinformował, że wśród chorób na które najczęściej zapadają pacjenci 
przychodni dominują choroby układu krążenia, schorzenia układu kostno-stawowego, 
cukrzyca, nowotwory. 

Informacje na temat NZOZ „Twój Lekarz” w Tulcach, w związku z nieobecnością 
doktor Anny Walkowiak – kierownika placówki, odczytał Przewodniczący Bytniewski. 

NZOZ „Twój Lekarz” mieści się w Tulcach ul. Poznańska 23, oraz od marca 2017r. 
filia w Gowarzewie, ul. Siekierecka 24a/2. 
W przychodni przyjmują: specjalista medycyny rodzinnej, lekarze chorób wewnętrznych, 
lekarze pediatrzy, lekarz chorób wewnętrznych i medycyny przemysłowej, lekarz internista 
oraz 3 pielęgniarki posiadające uprawnienia do prowadzenia szczepień. Placówka 
współpracuje z pielęgniarką środowiskowo – rodzinną oraz z położną środowiskowo – 
rodzinną. 
Poradnia lekarza rodzinnego ma zdeklarowanych 2315 pacjentów w Tulcach oraz 474 w 
Gowarzewie. 
W 2017r. w Tulcach przyjęto 7667 pacjentów w tym 1810 dzieci. W Gowarzewie przyjęto 
1650 pacjentów w tym 827 dzieci. 
Wykonano łącznie 1428 analiz laboratoryjnych, 165 RTG, 116 USG oraz 67 badań EKG z 
opisem. Wykonano 228 szczepień obowiązkowych w Tulcach oraz 27 w Gowarzewie -
zgodnie z kalendarzem szczepień. 

W odniesieniu do przedstawionych informacji Radna Batycka zauważyła, że gmina 
ma ponad 7700 mieszkańców, w przychodniach zdeklarowanych pacjentów jest ok. 5000 z 
czego wynika, że 2000 pacjentów musi szukać lekarzy po za gminą. 

Doktor Jaworski odpowiedział, że wielu mieszkańców gminy pracuje w Poznaniu, i 
korzysta z usług przychodni poznańskich, bądź umiejscowionych na trasie Poznań -
Kleszczewo. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący podziękował Panu Jaworskiemu i 
przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

 



Ad. 6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXXIX/320/2018 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej część działki nr 
438/3 położonej w miejscowości Tanibórz, obręb Gowarzewo przedstawiła Pani Pakulska-
Schoen. Pani Kierownik poinformowała, że zmiana ma umożliwi ć sytuowanie obiektów oraz 
urządzeń służących rekreacji i wypoczynkowi, a także z nimi związanych (min. siłownie 
zewnętrzne, stół do gry w tenisa stołowego, stół do gry w szachy). 

Pan Wójt w odniesieniu do przedstawianego projektu uchwały zaproponował 
autopoprawkę w tekście poszerzając przeznaczenie uzupełniające, o którym mowa w § 9 
uchwały o boiska i szatnie. 

Radny Szafrański poprosił o szczegółowewyjaśnienieczego dotyczy omawiana 
uchwała. 

Pan Wójt odpowiedział, że Sołtys Taniborza udostępnia w formie użyczenia teren 
narealizacjęprojektów „Aktywne Sołectwa”, „Pięknieje Wielkopolska Wieś” i budowę placu 
zabaw oraz siłowni. Aktualnie jest to teren rolny. Nie planuje się umieszczać na działce 
budowli ściśle związanych z gruntem. 

Przewodniczący Lesiński dodał, że jest to wieś, w której nie ma mienia i gruntów 
należących do gminy. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/320/2018 została podjęta 

 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/321/2018 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Kleszczewo przedstawiła Pani Pakulska-Schoen. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/321/2018 została podjęta 

 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/322/2018 w sprawieprzyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Kleszczewo w 2018r. przedstawiła Pani Nowicka. Projekt uchwały był szczegółowo 



omawiany podczas posiedzeń komisji. Pani Nowicka przedstawiła radnym stawki  za adopcję 
zwierząt obowiązujące w Schronisku w Skałowie: 
- adopcja kota – 10,00 zł 
- adopcja psa  – 40,00 zł, psa rasowego 120,00 zł 
Pobyt psa w schronisku 15,00 zł/dobę - opłata wnoszona przez właściciela psa, opłata może 
być obniżona w przypadku długich pobytów 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/322/2018 została podjęta 
 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/323/2018 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 
2018r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że planuje się łączne 
zwiększenie dochodów o 82.301,43 zł;  łączne zwiększenie wydatków o kwotę 208.169,18 zł. 
Dz. 600 Transport i łączność: 
- rozdział 60004 - wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 27.000,00zł , w tym: na 
dotację dla Miasta Poznań w ramach integracji w zakresie transportu zbiorowego 7.000,00zł 
oraz dla Miasta i Gminy Swarzędz 20.000,00zł. 
- rozdział 60016 - wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 60.000,00zł na zadanie 
inwestycyjne pn. „Budowa drogi na terenie inwestycyjnym Nagradowice”. 
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa: 
-rozdział 70005 - dochody i wydatki: zwiększono plan dochodów o kwotę 167.000,00zł z 
tytułu uzyskanych wpływów ze sprzedaży działki Nr 95/3 w miejscowości Tulce. 
Zmniejszono plan dochodów ze środków pochodzących z  UE na projekt termomodernizacji o 
kwotę 29.580,57zł, natomiast w planie wydatków zwiększono  kwotę wydatków 
niekwalifikowalnych o 34.800,66zł (o ta samą kwotę zmniejszono wydatki kwalifikowalne w 
związku z korektą wniosku do UMWW). Zwiększono  środki na zakup gruntu  w Szewcach-
obręb Gowarzewo (opłaty notarialne) o kwotę 200,00zł. W §4300 wprowadzono w planie 
wydatków środki na usługi notarialne w wys. 5.000,00zł. 

Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
- rozdział 75411 - wydatki: zabezpieczono środki w wys. 20.000,00zł na wsparcie finansowe 
dla PSP w Poznaniu (dofinansowanie inwestycji związanej z modernizacją systemu 
dyspozytorskiego i sieci łączności radiowej). 
Dz.758 Różne rozliczenia:  
- rozdział 75801 - dochody: Na podstawie załącznika do pisma MFnr ST3.4750.1.2018 
zmniejszono wielkość subwencji oświatowej o kwotę 80.897,00zł.  
- rozdział 75814 - dochody: zwiększono plan dochodów z tytułu uzyskanych dobrowolnych 
wpłat rodziców (Akcja Zima) o kwotę 560,00 zł. 



Dz. 801 Oświata i wychowanie:  
- rozdział 80101, 80104, 80110, 80149, 80150, 80152 - wydatki: przesunięcia między 
rozdziałami i działami na wniosek dyrektorów szkół w celu zabezpieczenia środków na 
wynagrodzenia. Ponadto zwiększono w rozdziale 80104 §4190 plan wydatków w ZS 
Kleszczewo o kwotę 750,00zł na nagrody konkursowe dla uczestników VI gminnego 
Konkursu Plastycznego dla dzieci w wieku przedszkolnym. 
- rozdział 80195 - zwiększono wkład własny na udział  w programie „Umiem pływać” o 
kwotę 9.000,00zł. 
Dz. 851 Ochrona zdrowia: 
- rozdział 85154 - wydatki: zwiększono plan wydatków na przeciwdziałanie alkoholizmowi 
o kwotę 20.560,00zł z tytułu wcześniej wprowadzonych dochodów pochodzących z 
dobrowolnych wpłat rodziców. 
- rozdział 85195 - dochody i wydatki: Na podstawie informacji Wojewody Wielkopolskiego 
Nr FB-I.3111.23.2018.8 z dnia 16.02.2018r. wprowadzono plan dochodów w wys. 319,00zł 
na zadania zlecone. Jednocześnie wprowadzono środki w planie wydatków OPS. 
Dz. 852 Pomoc społeczna: 
- rozdział 85203 - dochody i wydatki: Na podstawie ostatecznej informacji Wojewody 
Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.23.2018.8 z dnia 16.02.2018r. zmniejszono plan dochodów z 
tytułu dotacji o kwotę 144,00zł. Jednocześnie dostosowano zmiany w planie wydatków. 
- rozdział 85230 - dochody i wydatki: Na podstawie informacji Wojewody Wielkopolskiego 
Nr FB-I.3111.65.2018.4 z dnia 01.03.2018r. wprowadzono plan dochodów z tytułu dotacji w 
wys.20.044,00zł na realizację programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania”. Jednocześnie wprowadzono plan po stronie wydatków w OPS. 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
- rozdział 90004 - wydatki: zwiększono plan wydatków na wykonanie dokumentacji na 
zadanie pn.„Włączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację 
miejscowości Komorniki oraz Nagradowice” o kwotę 20.000,00zł. (wniosek w ramach 
WRPO). 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
-rozdział 92109 - wydatki : zwiększono środki o kwotę 20.440,18zł na przygotowanie 
dokumentacji do wniosku o wsparcie unijne  budowy świetlicy w Nagradowicach (wniosek w 
ramach WRPO). 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 

 
Uchwała  Nr XXXIX/323/2018 została podjęta 

 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/324/2018 w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2018-2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że w załączniku Nr 1 w roku 2018 wprowadzono zmiany wynikające ze 



zmian w budżecie gminy. W związku ze zwiększeniem deficytu o kwotę 125.867,85 zł oraz 
przychodami z tytułu kredytów i pożyczek zwiększono kwotę długu w latach 2018 o kwotę  
125.867,85 zł. 
Natomiast w latach 2019-2024 kwota długu została zwiększona o kwotę 525.867,85 zł. 
(zwiększenie wydatków majątkowych i przychodów w roku 2019 o kwotę 400.000,00 zł na 
przedsięwzięcie wieloletnie – rewitalizacja w Komornikach i Nagradowicach).  
W roku 2024 zmniejszono wielkość prognozowanych wydatków majątkowych o kwotę 
13.220,85 zł  oraz zwiększono o tę kwotę wielkość prognozowanych rozchodów. Natomiast 
w roku 2025 zmniejszono wielkość prognozowanych wydatków majątkowych o kwotę 
512.647,00 zł  oraz zwiększono o tę kwotę wielkość prognozowanych rozchodów. 
W roku 2018 w poz. 14.1 zmniejszono kwotę rozchodów z tytułu zaciągniętych już 
zobowiązań a zwiększono w 2024 w poz. 14.1. o kwotę 93,43 zł. 
W załączniku Nr 2 wprowadzono przedsięwzięcie wieloletnie pn. „Włączenie społeczne 
mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację miejscowości Komorniki oraz 
Nagradowice” z limitem wydatków na lata 2018-2020 tj.  
2018- 120.000,00 zł 
2019- 400.000,00 zł 
2020- 400.000,00 zł. 
Wydatki z udziałem środków z UE w załączniku Nr 1 do WPF wykazane są z udziałem 
środków własnych niekwalifikowalnych w projekcie. Jednakże są zgodne z wydatkami 
wykazanymi w załączniku Nr 2 – wykaz przedsięwzięć poz. 1.1.2 w limicie wydatków 2018r. 
Pozostałe wielkości w WPF pozostają bez zmian, kwota spłaty długu rozłożona  do 2040r. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/324/2018 została podjęta 
 

 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/325/2018 w sprawieuchwalenia Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018- 
2021 przedstawił Prezes Zakładu Komunalnego Ryszard Pomin. Projekt uchwały był 
omawiany podczas posiedzeń komisji. 
Radny Wawrzyniak spytał o źródła finansowania ujętych w planie inwestycji? 
Prezes Pomin odpowiedział, że przy składaniu wniosku taryfowego musi być opracowany 
plan inwestycji. Przygotowanie projektów trwa ok. 1,5 roku, plan taryfowy zakładany jest na 
3 lata. Głównym źródłem finansowania będą dotacje. 

Radny Szymczak zauważył, że w planie nie są ujęte wszystkie ulice, na podstawie 
jakich danych ustalany był plan i czy będzie aktualizowany? 



Prezes Pomin odpowiedział, że plan ustalany był na podstawie koncepcji z 2015r., natomiast 
projekty techniczne wykonuje się na podstawie aktualnych danych. Jeśli pojawi się nowa 
ulica, będzie ona ujęta. 

Pan Wójt dodał, że gmina napotyka problemy w uzyskaniu dofinansowania. Drugi 
wniosek dot. budowy oczyszczalni ścieków został rozpatrzony negatywnie, zostało złożone 
odwołanie. Gmina przygotowuje się do złożenia pod koniec roku trzeciego wniosku. 
W ramach WRPO najwyżej punktowane są projekty związane z budową sieci kanalizacyjnej, 
z dużym zagęszczeniem przyłączy.W gminie Kleszczewo jest niewiele odcinków o 
zagęszczeniu 120 mieszkańców / km. 
Pan Wójt zabiegał o zmianę regionalnych  kryteriów oceny wniosków, jednakże w większości 
są to odgórne wytyczne unijne. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/325/2018 została podjęta 

 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/326/2018 w sprawiezbycia w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w miejscowości Kleszczewo przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. 
Pani Kierownik poinformowała, że Operator Enea SA zwrócił się z prośbą o wydzielenie 
działki pod stację transformatorową. Wydzielono dwie działki o łącznej  powierzchni 27m2, 
cena sprzedaży 65,00 zł/m2. 

Pan Wójt dodał, że Gmina wynegocjowała z operatorem, przekazanie gruntu, 
natomiast Enea wybuduje stację transformatorową ze środków własnych. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Uchwała  Nr XXXIX/326/2018 została podjęta 

 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Radny Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska w dniu 28.02.2018 była działalność Izb Rolniczych oraz sprawy 
bieżące.  

Radna Batycka poinformowała, że  przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 
Gospodarczej w dniu 26.02.2018 była działalnośćGOKiS w 2017r. sekcje kulturalne – 
dofinansowanie, działalność na rzecz seniorów oraz sprawy bieżące. 



Radny Bytniewski poinformował, że Komisja Oświaty i Kultury odbyła posiedzenie 
27.02.2018, podczas którego omawianodziałalność służby zdrowia na terenie gminy oraz sprawy 
bieżące. 

 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
- 01.02.2018 - w Ośrodku Kultury w Swarzędzu miała miejsce ocena stanu bezpieczeństwa na 
terenie działania Komisariatu Policji w Swarzędzu.  W spotkaniu uczestniczył Pan Wójt oraz 
Pan Przewodniczący. Działalnośćfunkcjonariuszy Policji, uwzględniając obecne warunki 
organizacyjne na terenie gminy Kleszczewooceniono pozytywnie. 
- 28.02.2018 - spotkanie z Komendantem Głównym Policji, rozmowa na temat budowy 
posterunku policji w Kleszczewie. Projekt obiektu został przyjęty z aprobatą. W związku z 
tym, że ma to być budynek połączony z Ośrodkiem Pomocy Społecznej temat wymaga 
analizy prawnej, będzie również omawiany z  Komendantem WojewódzkimPolicji. 
- 06.03.2018 - spotkanie z Komendantem Wojewódzkim oraz Komendantem Miejskim. 
Komendant Miejski oświadczył, że nie ma środków na budowę posterunku w Kleszczewie. 
Pan Wójt zapewnia, że nadal będzie zabiegał o pozyskanie środków na tę inwestycję. 
- 07.02.2018 - odbyło się spotkanie z Sołtysami,na którym ustalono, że środki z funduszu 
sołeckiego są już w pełni dostępne. Należy realizować przedsięwzięcia, nie odkładać zadań na 
koniec roku. 
- 09.02.2018 - spotkanie Koła Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych. 
Członkowie Koła to osoby w zaawansowanym wieku, na spotkaniu powołano osoby, które 
będą pomagać im w pełnionych funkcjach. 
- 09.02.2018 - zebranie w OSP Gowarzewo podsumowujące działalność finansową i 
rzeczową za poprzedni rok. 
- 21.02.2018 - spotkanie Lokalnej Grupy Działania Trakt Piastów, poświęcone ocenie 
dotychczasowej realizacji zadań stowarzyszenia. 
- 23.02.2018 - rozmowa z Wicemarszałkiem Jankowiakiem dotycząca budowy ścieżki 
rowerowej do Nagradowic. Urząd Marszałkowski posiada 5.000.000,00 zł na realizację 
wspólnie z samorządami takich inwestycji. Pan Wójt zadeklarował przystąpienie do  
wykonania projektu. Gmina będzie występować w pierwszej kolejności o finansowanie 
inwestycji z programu WRPO Zintegrowane Inwestycje Terytorialne (możliwość uzyskania 
85% dofinansowania). Jeśli nie uda się pozyskać środków w ramach ZIT, Gmina będzie 
zabiegać o dofinansowanie UM (dofinansowanie w wysokości 50%). Zlecono wykonanie 
dokumentacji technicznej oraz programu funkcjonalno – użytkowego potrzebnego przy 
składaniu wniosków do WRPO. 
- 01.03 2018 - wręczenie nagród dla uzdolnionych sportowców. Wyróżniono 9 zawodników 
w  ramach  7 dyscyplin sportowych. Wręczono 6 stypendiów, 3 nagrody oraz 4 wyróżnienia 
- 02.03.2018 - spotkanie  w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie możliwości kontynuacji 
budowy kanalizacji w Gowarzewie. Interwencja Marszałka Jankowiaka pozwoliła wydłużyć 
termin realizacji inwestycji do 10 kwietnia br. 
Inwestycje w trakcie realizacji: 
- Budowa kanalizacji na ul. Swarzędzkiej w Gowarzewie. 
- Rozbudowa Szkoły w Tulcach 
- Budowa boiska lekkoatletycznego w Tulcach 



- 19.02.2018 – otwarcie ofert na termomodernizację 3 obiektów. Na dwa zadania przetarg 
będzie powtórzony. Umowa na wykonanie termomodernizacji Szkoły Podstawowej w 
Ziminie będzie podpisywana 12 marca. 
- 12 marca dojdzie do skutku podpisanie umowy na budowę ulicy Świerkowej, Bukowej i 
Tulipanowej w Tulcach. Oferta przetargowa na kwotę 2.243.517,54 zł kosztorys na 
2.270.206,00 zł w związku z czym oferta korzystna, szczególnie w obecnych warunkach.  
- 20.02.2018 otwarcie ofert na budowę siłowni zewnętrznych. Oferta przetargowa na kwotę 
138.928,50 zł, kosztorys 196.096,00 zł   bardzo korzystna oferta. 
- Pierwszy wniosek dotyczący węzła przesiadkowego otrzymał pozytywną ocenę, czekamy na 
ocenę drugiego wniosku. Gmina ma już przygotowany projekt i jest gotowa do ogłaszania 
przetargu  jeśli będzie decyzja o przyznaniu środków. 

Pan Wójt zwrócił uwagę na duże zaangażowanie Sołectw w pozyskiwanie środków. 
Złożono 4 wnioski w ramach programu Aktywne Sołectwa LGD Trakt Piastów, które 
obejmują aż 7 Sołectw. 

Pan Wójt przedstawił radnym uzupełniony przez inwestora wniosek o 
wydzierżawienie gruntu pod budowę strzelnicy. Wniosek dotyczy dzierżawy na 15 lat 
nieużytków w okolicy Markowic. Działalność miałaby rozpocząć się w II połowie 2018 roku, 
zakończenie wszystkich prac (min. nawiezienie ziemi, ogrodzenie metalowe od strony drogi, 
nasadzenie drzew) przewidziane jest na rok 2023. Inwestor planuje budowę strzelnicy 100 i 
300 metrowej, oraz strzelnic 25 metrowych,  organizację mistrzostw Polski w strzelectwie. 

W ramach dyskusji sołtys Markowic zasugerował, aby taki obiekt pozostawał we 
własności Gminy nie prywatnego inwestora. 

Radni mieli obawy jakiej jakości ziemia zostanie nawieziona na wydzierżawiony 
teren, czy po 15 latach teren nie będzie wyjałowiony. W trakcie dyskusji pojawiały się 
pytania o kwestie bezpieczeństwa.  

Ustalono, że należy zaprosić inwestora na spotkanie z radnymi. 
 

Na wniosek Pani Sekretarz radni ustalili termin kolejnej Sesji  na 28 marca oraz 
wspólnego posiedzenia Komisji na 20 marca. 
 

Ad. 14 porządku posiedzenia 
Sołtys Michalak-Szczepaniak spytała, czy drogi używane jako objazdy  Gowarzewa 

będą naprawione? 
Pan Wójt odpowiedział, że w sytuacji gdy Powiat odmówił wspólnej realizacji 

inwestycji, trudno jest rozdzielić odpowiedzialność gdy z dróg korzystają dwie firmy. Należy 
dążyć do możliwie szybkiego przystąpienia do budowy w tych ulicach kanalizacji sanitarnej, 
z którą wiąże się konieczność odtworzenia nawierzchni. 

 
Ad. 15 porządku posiedzenia  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:25. 
 
 
 
Protokołowała: Za zgodność z przebiegiem obrad 
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